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INUIT ATAQATIGIIT  

INATSISARTUNI 

  
__________________________________________________________________ 

 

       

Ulloq: 21. oktober 2006 

UKA/2005 

 
 
 
 
I medfør af § 36 stk. 2 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Landsstyret:  
 

Spørgsmål til Landsstyret: I henhold til Finansloven for 2003 til 2007 (selvom det ikke 
endnu er besluttet for 2007) er der afsat midler til bygning af 700 boliger, hvor mange 
af disse er blevet indflytningsklare? Hvor mange af disse midler er overført til Anlægs- 
og renoveringsfonden? Hvornår regner man med at disse midler anvendt til byggeri? 
 
Lejere der bor i renoveringsmodne etagehuse skal tilbydes genhusning i boliger, hvor 
boligstandarden skal være det samme som de flytter fra. Hvor i Nuuk findes sådanne 
boliger? Hvad vil konsekvenserne være når det midlertidige genhusningstilbud ikke 
efterkommes? 
 
Hvorledes kan man sikre sig, såfremt man selv vælger genhusningsboligen? 
 
Der er kommet mange ønskeflytninger fra ansatte i Hjemmestyret til Blokkene Q, R og 
S er færdigbyggede. Hvilke tilbud er givet til disse medarbejdere? Har tilbuddene være 
officielt tilgængelige? Er der allerede stiftet andelsboligforening, såfremt det er 
tilfældet, hvem er så bestyrelsen? 
 
WWW. Initaaq er stedet hvor personale i Nuuk med tjenestebolig anvender stedet for 
ønskeflytninger, hvorfor kan andre ikke gøre brug af ”initaaq”?  
(Landstingsmedlem Olga P. Berthelsen Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 
 

Spørgsmålene er jeg blevet nødt til at stille efter drøftelse af pkt. 137 den 18. oktober 2006 i 
Landstinget, da jeg mener at jeg stadig havde fyldestgørende information til gode. 
  
Og da jeg er bekendt med de nævnte 700 boliger ikke vil være indflytningsklare i 2007, kan man 
derfor ikke sige at boligmassen er udvidet med 700 boliger. 
 
Da det er på sin plads at få oplyst, at genhusningsboligerne vil have samme standard som i 
blokkene Q, R og S. Det man kan regne med, at genhusningerne i første omgang vil tilbydes er, 
blok P, Store Slette, Lille Sletten, Sinarsua, Nuussuaq, Sangoriaq m.m.  
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Ifølge Nuuk Ugeavis er personale i Hjemmestyret allerede begyndt at blive skrevet op til 
ventelisterne til blokkene Q, R og S er blevet bygget om til andelsboligforeninger. Jeg mener at det 
er på sin plads at alle skal have samme muligheder for at være med. 
 
Pr. 30. september 2006 er 3003 personer skrevet op på ventelisterne på landsplan. Disse personer 
har ikke de samme muligheder som ansatte i Nuuk der bor i personaleboligerne, og da de 
offentlige  ikke må forfordele serviceringen af folk, stiller jeg dette spørgsmål.  
 
Jeg håber at have stillet klare spørgsmål. 
 
Med venlig hilsen  
Olga P. Berthelsen 
Inuit Ataqatigiit 
 

 

    

 

 


